
Protokół Nr OR.IV.0051-3/06
z sesji Rady Miejskiej Wodzisławia Śląskiego, która odbyła się 

w dniu 22 grudnia 2006 roku w Urzędzie Miasta Wodzisławia Śląskiego.

Listy obecności: radnych, przewodniczących zarządów dzielnic stanowią załącznik do protokołu. 

Rozpoczęcie obrad nastąpiło o godzinie 10,00.

Stan Rady - 21 
Obecni – 21

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  przywitał  Harcmistrza  Henryka  Komarka  Komendanta  Hufca 
Ziemi Wodzisławskiej Związku Harcerstwa Polskiego oraz przybyłych wraz z nim harcerzami.

Pan  Hm Henryk  Komarek  przywitał  wszystkich  radnych,  złożył  im najserdeczniejsze  życzenia 
z okazji wyboru na Radnych Rady Miejskiej Wodzisławia Śląskiego, następnie przekazał na ręce 
Prezydenta  Miasta  i  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  "Światełko  Wigilijne"  przywiezione 
z Częstochowy.

Harcerze odczytali życzenia świąteczne, które przekazali na ręce Prezydenta Miasta Wodzisławia 
Śląskiego. 

Pan M. Kieca Prezydent Miasta podziękował za przekazane "Światełko Wigilijne", następnie złożył 
harcerzom życzenia świąteczne oraz odczytał życzenia skierowanie dla całego Związku Harcerstwa 
Polskiego, które przekazał na ręce Hm H. Komarka. 

Ad 1.
Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.

Otwarcia  III  sesji  Rady  Miejskiej  Wodzisławia  Śląskiego  dokonał  Pan  Lech  Litwora 
Przewodniczący  Rady Miejskiej.  Następnie  odczytał  pismo podpisane  przez  Prezydenta  Miasta 
dotyczące włączenia pod obrady sesji następujących projektów uchwał:
– w sprawie  uznania  wpływów,  o  których  mowa  w  §46  ust.  2  i  3  Rozporządzenia  Ministra 

Finansów z dnia 30.06.2006 roku (Dz.U. 116 poz. 783) jako przychód Służb Komunalnych 
Miasta Wodzisławia Śląskiego,

– w  sprawie  upoważnienia  Dyrektora  Służb  Komunalnych  Miasta  Wodzisławia  Śląskiego  do 
dokonywania zmian w planie finansowym w ciągu roku,

W związku z powyższym mówiący zaproponował, aby w/w projekty uchwał umieścić w porządku 
obrad  w punkcie  3h  i  3i.  Zapytał,  czy  są  uwagi  do  zaproponowanej  zmiany? Nikt  nie  wniósł 
uwag,w związku z czym przystąpiono do przegłosowania całego porządku obrad z wniesionymi 
poprawkami. Porządek został jednogłośnie przyjęty (ilość głosów: za - 20).

Ad 2.
Pan Mieczysław Kieca Prezydent Miasta złożył informację:

– o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami  Rady Miejskiej  w okresie  od 20 listopada 
2006 roku do 15 grudnia 2006 roku,

– o  sposobie  realizacji  interpelacji  radnych,  które  wpłynęły  do  Prezydenta  Miasta  w  okresie 
między 5.12.2006r. a 22.12.2006r. (3 interpelacje).
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Mówiący poinformował o dodatkowych sprawach które nie zostały ujęte w złożonej informacji:
– odbyły  się  dwa  posiedzenia  Zespołu  ds.  Finansowania  i  uregulowania  zasad  finansowania 

Sportu Młodzieżowego piłkarskiego w Wodzisławiu Śl.,
– przedstawiony  zostanie  projekt  reorganizacji  Urzędu  Miasta,  który  po  zmianach  wejdzie 

w życie od 1.01.2007r.,  
– powołano dwóch Zastępców Prezydenta Miasta:

– Pana Dariusza Szymczaka, 
– Pana Ryszarda Zawadzkiego.

Następnie powołani Zastępcy Prezydenta Miasta  przedstawili po krótce swoje osoby. 

Pan Dariusz Szymczak I Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że chciałby ożywić w Mieście 
kwestię inwestycji poprzez stworzenie Biura Strategii, Promocji i Rozwoju Miasta. Z wykształcenia 
jest  ekonomistą,  ukończył  studia  w  zakresie  zarządzania  i  marketingu  uzupełnione  o  finanse. 
Doświadczenie zawodowe uzyskał pracując przez  8 lat w firmie konsultingowo-marketingowej 
która zajmowała się m.in. pozyskiwaniem  inwestorów zagranicznych.

Pan  Ryszard  Zawadzki  II  Zastępca  Prezydenta  Miasta  podziękował  Prezydentowi  Miasta  za 
zaufanie jakim go obdarzył. Poinformował, że przez okres 20 lat zajmował stanowisko Dyrektora 
Szkół  Technicznych w Wodzisławiu Śl.,  natomiast  przez okres 30 lat  pracował w szkolnictwie. 
Powiedział,  że posiada wykształcenie humanistyczne, ukończył studia podyplomowe w zakresie 
zarządzania oświatą. 

Przewodniczący  Rady Miejskiej  oficjalne  przywitał  powołanych  Zastępców Prezydenta  Miasta, 
złożył  im  najserdeczniejsze  życzenia  oraz  życzył  im  efektywnej  pracy  na  rzecz  mieszkańców 
Wodzisławia Śląskiego. 

Ad 3.
Podjęcie uchwał.

a) Uchwała w sprawie zmian budżetu miasta Wodzisławia Śląskiego na 2006 rok.
            Zreferował Pan Tadeusz Bednorz Skarbnik Miasta.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poinformował,  że  projekt  uchwały  uzyskał  pozytywną  opinię 
Komisji Budżetu.

Pan Skarbnik Miasta poinformował, że w związku z faktem, iż Komisja Budżetu odbyła swoje 
posiedzenie w dniu 12.12.2006r.,  a sesja Rady Miejskiej jest 22.12.2006r.  czyli ponad tydzień 
przed końcem roku budżetowego konieczne jest wprowadzenie zmian  do uchwały, polegających 
na:
– w § 2 dokonano przeniesień w wieloletnim programie inwestycyjnym,
– w § 3 dochody zwiększyły się w stosunku do projektu uchwały o 5 095 zł z dwóch tytułów: 

– 4 050 zł - dofinansowanie umowy zawartej pomiędzy Miastem a Fundacją Rozwoju 
Systemu Edukacji programu Socrates Comenius w SP nr 17,

– 1 045 zł - przeznaczenie na dokonanie wpłaty z tytułu wyrejestrowania pojazdów 
w przypadku udokumentowania trwałej i zupełnej utraty posiadania pojazdu,

– doszedł § 4  zmniejszający przychody o kwotę 36 867 zł,
– w § 5:

– zwiększono wydatki o kwotę 5 095 zł,
– zmniejszono wydatki o kwotę 36 867 zł, 
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– w § 6 dokonano korektę w przeniesieniach między działami o następujące kwoty:
– o kwotę 14 400 zł w dziale 600 - Transport i łączność,
– o kwotę 391 zł w dziale 750 - Administracja publiczna,

– w § 7 - dokonuje sie zmiany w planie wydatków dotyczących zadań bieżących i majątkowych 
o kwotę  309 301 zł co stanowi kwotę 366 097 zł,  z tego kwotę 310 885 zł zostaje przeniesiona 
z  działu 700 do działu 700 jednak ze względu, iż są  to  przeniesienia  między inwestycjami 
a remontami wymaga to ujęcia w uchwale sesyjnej.

Mówiący  poinformował,  że  po  dokonanych  zmianach  ostateczne  dochody  Miasta  wynosiłyby 
85 682 141 zł a wydatki 97 244 387 zł. Dodatkowo wprowadzono załącznik do uchwały dotyczący 
zmian  planu  finansowego  w  Służbach  Komunalnych  Miasta,  polegających  na  zwiększeniu 
wydatków z kwoty 9 310 zł na kwotę 9 900 zł.

Dyskusja.

Radny  M.  Balcer  zapytał,  czy  w  ramach  przyznanych  środków przez  Spółkę  Restrukturyzacji 
Kopalń  na  naprawę  szkód  górniczych  w  dziale  600,  Miasto  wydatkuje  dodatkową  kwotę  na 
naprawę szkód górniczych z własnych środków?

Pan Skarbnik Miasta  odpowiedział, że w związku z faktem, iż przekazane środki przez Spółkę 
Restrukturyzacji  Kopalń  zwiększają  zarówno  wydatki  jak  i  dochody  istnieje  konieczność 
umieszczenia tej kwoty w budżecie po stronie dochodów i wydatków.

Radny A. Króliczek zapytał, co stanie się z niewykorzystanymi środkami Rad Dzielnic oraz czy 
zadania nie wykonane w bieżącym roku będą realizowane w przyszłym roku? 

Pan Skarbnik Miasta powiedział, że rozdysponowanie wolnych środków w skład których wchodzą 
środki nie wykorzystane przez Rady Dzielnic zależy od Rady Miejskiej na co przeznaczy wolne 
środki. Jeżeli Rada Miejska zdecyduje aby wolne środki przeznaczyć na realizację zadań w Radach 
Dzielnic nie zrealizowanych w roku 2006 tak się stanie. 

Pan  Prezydent  Miasta  M.  Kieca  powiedział,  że  zakłada  pozostawienie  tych  środków  dla  Rad 
Dzielnic, jednak wszystko zależy od Rady Miejskiej jak rozdysponuje wolne środki.

Radny R. Szamatowicz zapytał, na jaką szkołę podstawową zostanie przeznaczona  kwota 70 230 zł 
w dziale  801 przeznaczona na remonty w szkołach podstawowych ? Stwierdził,  że  na Komisji 
Oświaty(...) ten temat nie był omawiany.

Pan Skarbnik Miasta powiedział, że w miesiącu grudniu Minister Finansów poinformował pisemnie 
o zwiększeniu subwencji oświatowej, w związku z czym przyjmując tę kwotę do budżetu trzeba 
umieścić ją po stronie wydatków w Dziale 801. Stwierdził, że nie posiada informacji czy ta kwota 
będzie  wykorzystana w tym roku.  Poinformował,  że  jeżeli  ta  kwota nie  zostanie  wykorzystana 
w tym roku to znajdzie się w wolnych środkach w 2007 roku. 

Radny R.  Szamatowicz zapytał,  czy kwota 70 230 zł  jest  przeznaczona na remont  w szkołach 
podstawowych bez konkretnego określenia na jaką szkołę ma być przeznaczona? 

Pan Skarbnik Miasta powiedział, że ta kwota ze względów formalnych nie zostanie wykorzystana 
w tegorocznym budżecie jednak będzie propozycja wykorzystania jej w budżecie przyszłorocznym. 
Stwierdził, że kwota nie ma konkretnego przeznaczenia.
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Radny  J.  Kaczyński  stwierdził,  że  w  uchwale  jest  jednoznaczny  zapis  „z  przeznaczeniem  na 
remonty w szkołach podstawowych”, jednak subwencja przyszła na szkoły miejskie. W związku 
z czym oprócz szkół podstawowych Miasto prowadzi jeszcze gimnazja. Zapytał, czy kwota 70 230 
zł jest przeznaczone tylko na szkoły podstawowe?

Pan Skarbnik Miasta powiedział, że ze względu na krótki okres pomiędzy otrzymaniem subwencji 
a  zakończeniem  roku  budżetowego  byłoby  bezcelowym  rozbijanie  tej  dotacji  na  szkoły 
podstawowe  i  gimnazja.  Stwierdził,  że  propozycja  podziału  tej  kwoty  zostanie  przedstawiona 
w przyszłorocznym budżecie. 

Radny  R.  Zalewski  zapytał  skąd  wzięła  się  różnica  pomiędzy  informacją  przedstawioną  przez 
Prezydenta Miasta A. Krzyżaka w której to dochody były przewidziane na kwotę ok. 89 mln zł 
a wydatki na kwotę 87 mln zł, natomiast Prezydent Miasta M. Kieca przedstawił budżet w którym 
dochody przewidziana są na kwotę ponad 85 mln zł a wydatki na kwotę ponad 97 mln zł ?

Pan Skarbnik Miasta odpowiedział, że  na każdej sesji Rady Miejskiej budżet Miasta jest zmieniany 
pociąga to za sobą zmiany ogólne kwoty dochodów i wydatków a różnica wykazana przez Pana 
radnego jest konsekwencją zmian budżetu. 

Radny  J.  Kaczyński  złożył  wniosek  formalny,  aby  zmieniono  zapis  w  budżecie  w  dziale  801 
dotyczący kwoty 70 230 zł -  z przeznaczeniem na remonty w szkołach podstawowych na zapis 
z przeznaczeniem na remonty w szkołach prowadzonych przez Miasto Wodzisław Śl.

Pan  Skarbnik  Miasta  powiedział,  że  zapis  musi  dotyczyć  konkretnego  rozdziału:  szkoły 
podstawowe lub gimnazja. Stwierdził, że dokonywanie jakiegokolwiek podziału nie miałoby sensu, 
ponieważ  byłby  to  podział  sztuczny.  Zauważył,  że  ta  kwota  zostanie  dokładnie  podzielona 
w przyszłorocznym budżecie. 

Rady J. Kaczyński  po złożeniu wyjaśnień Pana Skarbnika Miasta wycofał wniosek formalny.

Radny J.  Majda zapytał,  skąd wzięły się zmiany w limicie  wydatków na wieloletnie programy 
inwestycyjne?  

Pan Skarbnik Miasta powiedział, że załącznik dotyczący wieloletnich programów inwestycyjnych 
musi  być  zgodny  z   uchwałą  budżetową.  Stwierdził,  że  różnica  wynika  stąd,  iż  w  budżecie 
dokonano przeniesień niektórych zadań inwestycyjnych np. 
– monitoring miasta - kwota przeznaczona na ten rok wynosiła 570 tyś. zł jednak zdjęto z tego 

zadania 10 tyś. zł i to musiało znaleźć swoje odzwierciedlenie w tym załączniku,
– zagospodarowanie Jarów - kwota na to zadanie nie została wykorzystana, w związku z czym 

dokonano korekty i przeniesiono środki niewykorzystane. 
Powiedział, że Regionalna Izba Obrachunkowa przede wszystkim sprawdza załącznik dotyczący 
wieloletnich programów inwestycyjnych, czy jest zgodny z budżetem a przede wszystkim czy jest 
ciągłość zadań inwestycyjnych. 

Radny J. Majda stwierdził, że zmiany w wieloletnim programie w kilku zadaniach są bardzo duże 
np.  przebudowa  basenu  w  Szkole  Podstawowej   Nr  3  była  kwota  2  000  000  zł  obecnie  jest 
przeznaczona  na  to  zadanie  kwota  7  200  000  zł  lub  zagospodarowanie  jarów  była  kwota 
1 000 000 zł obecnie jest przeznaczona kwota 21 000 000 zł.
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Pan Skarbnik Miasta stwierdził, że przedstawione kwoty są kwotami perspektywistycznymi, ważne 
są zmiany dokonane w roku budżetowym z którymi musi być wszystko zgodne. 

Przewodniczący Rady Miejskiej przystąpił do głosowania uchwały z przedstawionymi zmianami.

Uchwała  Nr III/15/06   w sprawie  zmian  budżetu  miasta  Wodzisławia  Śląskiego  na  2006 rok 
została jednogłośnie podjęta (ilość głosów : za - 21).

b) Uchwała  w  sprawie  zmiany  Statutu  Zakładu  Gospodarki  Mieszkaniowej  i  Remontowej 
w Wodzisławiu Śląskim.

        Zreferował Pan Bolesław Gowin Dyrektor Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej i Remontowej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że uchwała otrzymała pozytywną opinię Komisji 
Rewizyjnej oraz Komisji Prawa (...).

Pan  B.  Gowin  poinformował,  że  zmiana  Statutu  Zakładu  polega  na  dostosowania  go  do 
obowiązujących  aktów  prawnych.  Następnie  wniósł  autopoprawkę  do  §1  pkt  2  oraz  do  § 3, 
powiedział, że po konsultacjach radców prawnych Urzędu Miasta z nadzorem prawnym Wojewody 
rozszerzono  §1 pkt 2 nadając mu brzmienie: "Przychodami Zakładu są wpływy z prowadzonej 
działalności  statutowej,  m.in.  związane  ze  świadczonymi  przez  Zakład  usługami  związanymi 
z administrowaniem, zarządzaniem nieruchomościami w zakresie obejmującym najem i dzierżawę 
składników majątkowych Gminy Wodzisław Śl., dotacji budżetowej oraz inne wpływy" oraz  § 3 
otrzymuje  następujące  brzmienie:  „uchwała  wchodzi  w  życie  po  upływie  14  dni  od  dnia  jej 
ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Śląskiego”.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy są pytania do referującego? Nikt takowych nie miał, 
więc przystąpiono do głosowania uchwała wraz z wniesionymi autopoprawkami. 

Uchwała  Nr  III/16/06   w  sprawie  zmiany  Statutu  Zakładu  Gospodarki  Mieszkaniowej 
i Remontowej w Wodzisławiu Śląskim została jednogłośnie podjęta (ilość głosów: za - 19).

c) Uchwała  w  sprawie  upoważnienia  Dyrektora  Zakładu  Gospodarki  Mieszkaniowej 
i  Remontowej  w  Wodzisławiu  Śląskim  do  dokonywania  zmian  w  palnie  finansowym 
Zakładu w ciągu roku.

        Zreferował Pan Bolesław Gowin Dyrektor Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej i Remontowej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że uchwała otrzymała pozytywną opinię Komisji 
Budżetu. 

Pan  B.  Gowin  powiedział,  że  uwzględniając  ustawę  o  Finansach  Publicznych  konieczne  jest 
upoważnienie Dyrektora ZGMiR do podejmowania zmian w planie finansowm zakładu w ciągu 
roku. 

Radny Cz. Rychlik zapytał, czy w § 3 jest wpisana poprawna data wejścia w życie uchwały czyli 
od 1.01.2006r. ?

Pani A. Tatarczyk-Makówka powiedziała, że data jest prawidłowa należy uchwałę podjąć z datą 
wsteczną aby uregulować stan prawny. 
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Uchwała Nr III/17/06  w sprawie upoważnienia Dyrektora Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej 
i  Remontowej  w Wodzisławiu Śląskim do  dokonywania zmian w planie  finansowym Zakładu 
w ciągu roku została jednogłośnie podjęta (ilość głosów: za - 18).

d) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umów na dzierżawę nieruchomości gruntowej stanowiącej własność gminy-Miasta 
Wodzisławia Śl. na czas dłuższy niż trzy lata.

       Zreferowała Pani Janina Szymecka-Pysz Naczelnik Wydział Inwestycji Miejskich i Gospodarki 
       Komunalnej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że uchwała otrzymała pozytywną opinię Komisji 
Strategii(..) oraz Komisji Prawa(...).

Pani J. Szymecka-Pysz powiedziała, że uchwała dotyczy pasa drogowego przy ul. Targowej gdzie 
zlokalizowane są trzy kioski w których odbywa się handel zgodnie z profilem działalności. Kioski 
stanowią własność osób i firm, które wystąpiły o przedłużenie tego terminu dzierżawy natomiast 
grunt w pasie drogowym stanowi własność Miasta Wodzisławia Śl.

Uchwała Nr III/18/06  w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienia od obowiązku przetargowego 
trybu zawarcia umów na dzierżawę nieruchomości gruntowej stanowiącej własność gminy-Miasta 
Wodzisławia Śl. na czas dłuższy niż trzy lata została jednogłośnie podjęta (ilość głosów: za - 21).

e) Uchwała w sprawie programu współpracy z organizacjami pozarządowymi.
      Zreferowała Pani Grażyna Durczok Naczelnik Wydziału Promocji i Działalności Gospodarczej.

Radny  J.  Grabowiecki  zaproponował,  aby  Pani  Naczelnik  przedstawiła  ewentualne  zmiany, 
ponieważ wszyscy otrzymali materiał wcześniej.
 
Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy są uwagi do uchwały.

Radny J. Majda zwrócił się z prośbą, aby w momencie opracowywania regulaminu przyznawania 
dotacji dla klubów sportowych zmienić proporcję przyznawania tych dotacji z proporcji 50/50 na 
proporcję 80/20 to znaczy aby wkład klubów sportowych wyniósł 20% całej dotacji. Stwierdził, że 
taka sugestia padała już w poprzednich latach a związane to jest z tym, iż niektóre kluby sportowe 
mają duże trudności z pozyskiwaniem własnych środków.  

Pani G. Durczok powiedziała, że musi sprawdzić czy propozycja radnego jest zgodna z ustawą.

Uchwała Nr III/19/06  w sprawie programu współpracy z organizacjami pozarządowymi została 
jednogłośnie podjęta (ilość głosów: za - 16).

f) Uchwała  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  miasta 
Wodzisławia Śląskiego w dzielnicy Zawada-Centrum.

          Zreferował Pan Winicjusz Kulej Naczelnik Wydziału Architektury i Urbanistyki. 

Przewodniczący Rady Miejskiej  poinformował,  że  uchwała uzyskała pozytywne opinie  Komisji 
Strategii(...) oraz Komisji Ochrony Środowiska(...).

6



Pan  W.  Kulej  powiedział,  że  uchwała  dotyczy  punktowych  zmian  w  planie  miejscowym 
polegających  na  usytuowaniu  nowych  terenów  mieszkaniowych  oraz  poszerzenia  terenów 
usługowych wokół Kościoła parafialnego w Zawadzie. 

Uchwała Nr III/20/06   w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 
Wodzisławia Śląskiego w dzielnicy Zawada-Centrum została jednogłośnie podjęta (ilość głosów: 
za - 19).

g) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie od Skarbu Państwa nieruchomości na rzecz 
Gminy-Miasta Wodzisławia Śląskiego.

      Zreferował Pan Janusz Nowicki Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami. 

Pan J. Nowicki powiedział, że projekt uchwały uzyskał pozytywne opinie Komisji Prawa(...) oraz 
Komisji Strategii(...). Poinformował, że na dzień dzisiejszy po byłej Kopalni 1 Maja Urząd Miasta 
przejął 8 h gruntów, jednak grunty nie zostały przejęte na własność a na wieczyste użytkowanie. 
Grunty  przejęte  przez  Miasto  na  wieczyste  użytkowanie  są  własnością  Skarbu  Państwa, 
reprezentantem Skarbu Państwa na naszym terenie jest Starosta Wodzisławski. Stwierdził, że w celu 
pozyskiwania  inwestorów  Urząd  chciałby  przejąć  te  tereny  na  własność,  w  związku  z  czym 
konieczne jest rozpoczęcie procedury zmierzającej do przejęcia terenów po byłej KWK 1 Maja na 
własność.  W związku z  powyższym konieczne jest  wyrażenie zgody Rady Miejskiej  w postaci 
podjęcia  omawianej  uchwały.  Mówiący  poinformował,  że  podjęcie  omawianej  uchwały  będzie 
skutkowało rozpoczęciem negocjacji  Prezydenta Miasta  ze Starostą  Powiatu w celu pozyskania 
własności terenów pokopalnianych.  Przekazanie omawianych terenów na własność leży w gestii 
Wojewody Śląskiego, jednak ze względu na fakt, iż byłaby to transakcja handlowa na rzecz Miasta, 
Miasto jako nabywca terenów musiałoby ponieść opłaty z tytułu zakupu terenów. Stwierdził, że 
obecnie  Miasto  musi  z  tytułu  wieczystego  użytkowania  odprowadzić  do  kasy  Starostwa 
Powiatowego kwotę w wysokości 8 361 zł. 

Uchwała Nr III/21/06  w sprawie wyrażenia zgody na nabycie od Skarbu Państwa nieruchomości 
na rzecz Gminy-Miasta Wodzisławia Śląskiego została jednogłośnie podjęta (ilość głosów: za - 21).

h) Uchwała w sprawie uznania wpływów, o których mowa w § 46 ust. 2 i 3 rozporządzenia 
Ministra  Finansów z  dnia  30.06.2006  roku  (Dz.U.  116,  poz.  783)  jako  przychód Służb 
Komunalnych Miasta Wodzisławia Śląskiego.

         Zreferował Pan Piotr Nowak Dyrektor Służb Komunalnych Miasta. 

Pan  P.  Nowak  powiedział,  że  znowelizowana  ustawa  o  finansach  publicznych  mówi,  że  do 
przychodów  własnych  zakładu  budżetowego  nie  zalicza  się  dochodów  z  najmów  i  dzierżaw. 
W przypadku Służb Komunalnych nie zalicza się dochodów z targowisk, cmentarza i parkingów, 
ponieważ Służby dzierżawią te obiekty, w związku z czym całe dochody uzyskane z tego tytułu 
powinne być odprowadzone do kasy Urzędu Miasta natomiast koszty pozostają po stronie SKM. 
Poinformował, że w dniu 30.06.2006r. wyszło rozporządzenie Ministra Finansów które mówi, że 
przychody  z  tego  tytułu  działalności  można  zaliczyć  do  dochodów  Zakładu  w  wysokości 
poniesionych kosztów, natomiast nadwyżka czyli uzyskany zysk ma być odprowadzana do kasy 
Urzędu Miasta. Mówiący zauważy, że decyzja o możliwości uznania przedstawionych wpływów 
jako wpływy Służb Komunalnych Miasta należy do Rady Miasta. 

Uchwała  Nr  III/22/06 w  sprawie  uznania  wpływów,  o  których  mowa  w  § 46  ust.  2  i  3 
rozporządzenia Ministra Finansów z dnia 30.06.2006 roku (Dz.U. 116, poz. 783) jako przychód 
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Służb  Komunalnych  Miasta  Wodzisławia  Śląskiego  została  jednogłośnie  podjęta 
(ilość głosów: za - 21).

i) Uchwała  w  sprawie  upoważnienia  Dyrektora  Służb  Komunalnych  Miasta  Wodzisławia 
Śląskiego do dokonywania zmian w planie finansowym w ciągu roku.

         Zreferował Pan Piotr Nowak Dyrektor Służb Komunalnych Miasta. 

Pan P. Nowak powiedział, że do tej pory Dyrektor SKM był upoważniony do dokonywania zmian 
w planie po stronie kosztów, czyli mogły być dokonywane przesunięcia między paragrafami po 
stronie kosztów, natomiast Dyrektor SKM nie był upoważniony do dokonywania zmian w planie po 
stronie  przychodów.  Stwierdził,  że  Rada  Miejska  może  upoważnić  Dyrektora  SKM  do 
dokonywania  zmian w planie finansowym w ciągu roku, pod warunkiem, że nie spowoduje to 
zmniejszenia wpłat do budżetu ani zwiększenia dotacji z budżetu. 

Uchwała  Nr  III/23/06   w  sprawie  upoważnienia  Dyrektora  Służb  Komunalnych  Miasta 
Wodzisławia  Śląskiego  do  dokonywania  zmian  w  planie  finansowym  w  ciągu  roku  została 
jednogłośnie podjęta (ilość głosów: za - 21).

Radny E. Szczygieł zapytał Pana P. Nowaka Dyrektora SKM, kiedy zostanie dokończony chodnik 
wzdłuż ul. Marklowickiej w kierunku Marklowic?

Pan P. Nowak odpowiedział, że chodnik do końca roku zostanie wykonany.

Radny E. Szczygieł poprosił, aby po wykonaniu chodnika wzdłuż ul. Marklowickiej ze względu na 
jego szerokość, zaznaczyć linię umożliwiającą poruszanie się rowerzystów. Stwierdził, że ludzie 
w  tym  rejonie  często  poruszają  się  rowerami,  w  związku  z  czym  namalowanie  tego  pasa 
udrożniłoby  ul.  Marklowicką  oraz  zwiększyło  bezpieczeństwo  rowerzystów  jak  i  kierujących 
samochodami. 

Pan P. Nowak powiedział, że oznakowanie chodników podlega organizacji ruchu którą zajmuje się 
Wydział Inwestycji Miejskich i Gospodarki Komunalnej. Stwierdził, że Wydział IMiGK na pewno 
stworzy projekt organizacji ruchu który zostanie zatwierdzony i na jego podstawie wprowadzi się 
prawidłowe oznakowania. 

Radny  Cz.  Rychlik  zapytał,  kiedy  będzie  remontowane  przejście  między  Oś.  Piastów  a  Oś. 
Dąbrówki? Stwierdził, że w tym temacie składał interpelacje w dniu 17.10.2006r.  i do tej pory nic 
nie zostało zrobione.

Pan P.  Nowak powiedział,  że  ze  względu na dużą liczbę prac zleconych Służbą Komunalnym 
Miasta nie było możliwe wykonanie tego zadania do tej pory, jednak ze względu na sprzyjające 
warunki atmosferyczne będzie ono wykonane. 

j) Uchwała w sprawie powołania Sekretarza Miasta Wodzisławia Śląskiego.
           Zreferował Pan Mieczysław Kieca Prezydent Miasta Wodzisławia Śl.

Prezydent  Miasta  Pan M. Kieca poprosił  o  przyjęcie  uchwały w sprawie powołania  Sekretarza 
Miasta, na stanowisko Sekretarza Miasta zarekomendował osobę Pana Wojciecha Mitko. Następnie 
poprosił kandydata aby przedstawił swoją osobę. 

Pan  W.  Mitko  powiedział,  że  ma  wykształcenie  techniczne,  skończyłem  studium  menadżerów 
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placówek oświatowych w Kaliszu, w samorządzie działa od początku lat 90 w różnych rolach m.in.. 
był Dyrektorem Miejskiego Zespołu Placówek Oświatowych, radnym, członkiem Zarządu Miasta, 
Wiceprezydentem Miasta.  Stwierdził, iż ma nadzieję, że współpraca z Prezydentem Miasta, jego 
Zastępcami oraz Radą Miejską będzie układała się jak najlepiej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy są pytanie do kandydata? Nie było pytań, w związku 
z czym  przystąpiono do głosowania.

Uchwała  Nr III/24/06 w  sprawie  powołania  Sekretarza  Miasta  Wodzisławia  Śląskiego  została 
jednogłośnie podjęta (ilość głosów: za - 21).

Sekretarzem Miasta został Pan Wojciech Mitko. 

k) Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr II/11/02 Rady Miejskiej  Wodzisławia Śląskiego 
z dnia 28 listopada 2002 roku w sprawie zasad wypłacania diet radnym oraz zwrotu kosztów 
podróży służbowych.

        Zreferowała Pan Lech Litwora Przewodniczący Rady Miejskiej. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  powiedział,  że  ze  względu  na  fakt,  iż  istnieje  konieczność 
podpisywania  delegacji  oraz  innych  rozliczeń  względem  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej, 
podjęcie uchwały ma upoważnić do czynienia takowych czynności Panią Teresę Rybkę. 

Uchwała  Nr  III/25/06 w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  II/11/02  Rady  Miejskiej  Wodzisławia 
Śląskiego z dnia 28 listopada 2002 roku w sprawie zasad wypłacania diet  radnym oraz zwrotu 
kosztów podróży służbowych została jednogłośnie podjęta (ilość głosów: za - 21).

Ad 4.
Wytypowanie radnych do składu Zespołu Pomocniczego ds. Lokalowych.
Zreferowała Pani Jadwiga Widenka Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich.

Pani  J.  Widenka   poinformowała,  że  na  podstawie  uchwały  Rady  Miejskiej  w  sprawie  zasad 
gospodarowania  zasobem  mieszkaniowym  powołany  został  zespół  pomocniczy  do  spraw 
lokalowych,  który jest organem weryfikującym wnioski  o przydzielenie mieszkań. Weryfikacja 
wniosków odbywa się po względem: zamieszkania, zameldowania, warunków materialnych oraz 
poprzez odbycie wizji lokalnej sprawdza się faktyczne warunki mieszkaniowe osób składających 
wnioski. Po weryfikacji wniosków zespół ma za zadanie przygotować projekt listy do przydziału 
mieszkania,  który  później  zatwierdza  Prezydent  Miasta.  W  skład  zespołu  zgodnie  z  uchwałą 
wchodzi:  resortowy  Wiceprezydent,  2  radnych  i  2  pracowników  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy 
Społecznej.  Powiedziała,  że  w  czasie  ubiegłej  kadencji  z  ramienia  Rady  Miejskiej  w  pracach 
zespołu uczestniczyli: Pan J. Kaczyński oraz Pan S. Stachoń. W związku z upływem kadencji Rady 
Miejskiej  musi  się  ona  wypowiedzieć  co  do  radnych  wchodzących  w  skład  zespołu. 
Poinformowała,  że  Komisja  Prawa(...)  która  tym tematem się  zajmowała wytypował  do składu 
zespołu radnych: S. Stachonia  i E. Szczygła. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy są inne kandydatury?

Radny E. Szczygieł powiedział, że pomimo faktu, iż Komisja Prawa(...) wytypowała do zespołu 
jego osobę, ze względu na zbyt dużą liczbę obowiązków wycofał swoją kandydaturę. Następnie 
zaproponował, aby w skład zespołu wszedł Pan Jan Kaczyński.
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Radny J. Kaczyński wyraził zgodę na uczestnictwo w zespole.
Rada Miejska jednogłośnie (ilość głosów: za - 21) wytypowała do składu Zespołu Pomocniczego 
ds. Lokalowych następujących radnych:
– Pana Stanisława Stachonia,
– Pana Jana  Kaczyńskiego.  

Ad 5. 
Przyjęcie planów pracy Komisji Rady Miejskiej Wodzisławia Śląskiego na I półrocze 2007 roku.

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że plany prac zostały wyłożone na sali. Zapytał, czy są 
ewentualne  uwagi  do  planów  prac  poszczególnyc  Komisji?  Nikt  nie  zgłosił  żadnch  uwag, 
w związku z czym przystąpił do głosowania wszystkich 8 planów prac, na co Rada wyraziła zgodę. 

Plany pracy wszystkich Komisji zostały jednogłośnie przyjęte (ilość głosów: za - 21).

Ad 6.
Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej Wodzisławia Śląskiego na I półrocze 2007 roku.

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że plan pracy został opracowany przez Prezydium 
Rady.  Zapytał,  czy  są  uwagi  do  planu?  Nikt  nie  wniósł  żadnych  uwag,  więc  przystąpiono  do 
głosowania. 

Plan pracy Rady został jednogłośnie przyjęty (ilość głosów: za - 21).

Ad 7.
Protokół z sesji Rady Miejskiej Wodzisławia Śląskiego, która odbyła się w dniu 22 grudnia 2006 
roku został jednogłośnie przyjęty (ilość głosów: za - 21).

Ad 8.
Wolne głosy i wnioski.

Radny E.  Szczygieł  poruszył  kwestie  autobusu linii  211 kursującego od  18.12.2006r.  przez  ul. 
Kopernika. Stwierdził, że poprzednia trasa tego autobusu przebiegająca od dworca autobusowego 
koło szpitala na ul. 26 Marca przez wiadukt na ul. Jastrzębskiej w kierunku KWK Marcel. bardziej 
odpowiadała  mieszkańcom  aniżeli  obecna  trasa  przez  ul.  Kopernika  w  kierunku  Marklowic. 
Zauważył, że czas przejazdu autobusu jest wydłużony o 15-20 min., wpływ na ten stan rzeczy mają 
dodatkowo  tworzące  się  korki  na  trasie  przejazdowej.  Zaproponował,  aby  autobus  linii  212 
przejeżdżał  przez  ul.  Kopernika  w  kierunku  Marklowic.  Mówiący  poprosił,  aby  w  miarę 
możliwości  przy  skręcie  z  ul.  Jastrzębskiej  na  ul.  Marklowicą  w  bezpiecznej  odległości  od 
skrzyżowania usytuować przystanek autobusowy (możliwość wysiadania). 
     
Radny  J.  Wyleżych  powiedział,  że  to  na  jego  interpelację  autobus  linii  211  jeździ  przez 
ul.  Kopernika.  Zauważył,  że  interpelację  napisał  na  prośbę  mieszkańców ul.  Kopernika  którzy 
zebrali  prawie  150  podpisów  pod  wnioskiem  dotyczącym  uruchomienia  linii  autobusowej 
obsługującej ul. Kopernika. Stwierdził, że po otwarciu wiaduktu na ul. Jastrzębskiej, zapomniano 
o mieszkańcach ul.  Kopernika jak i  o uczniach Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego 
znajdującego się przy ul.  Kopernika. Mówiący zauważył, że nie ma znaczenia numer autobusu, 
który będzie obsługiwał ul. Kopernika, najważniejsze jest zabezpieczenia dojazdu dzieci do szkoły 
oraz umożliwienie korzystanie mieszkańców tejże ulicy z tego autobusu. Stwierdził, że Prezydent 
Miasta  podejmie  odpowiednie  kroki,  aby  rozwiązać  ten  problem  dla  dobra  mieszkańców, 
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prowadząc  rozmowy  bezpośrednio  z  Przewodniczącym  Międzygminnego  Związku 
Komunikacyjnego.      
Radny Cz. Rychlik stwierdził, że odpowiedzi udzielane na interpelacje radnych w większości nie 
zawierają konkretnych informacji. Zauważył, że radny składając interpelację oczekuje załatwienia 
konkretnej sprawy, w związku z czym odpowiedz powinna być szczegółowa to znaczy powinna 
zawierać  termin  załatwienia  danej  sprawy a  w razie  braku możliwości  jej  załatwienia  podania 
informacji dlaczego dana sprawa nie może być wykonana. Zaznaczył, że złożył interpelację w dniu 
17.10.2006r.  dotyczącą przejścia pomiędzy Oś. Piastów a Oś. Dąbrówki, w międzyczasie otrzymał 
dwa pisma informujące, że sprawa została skierowana do Służb Komunalnych Miasta, jednak do 
chwili  obecnej  przejście  nie  zostało  wyremontowane.  Mówiący  stwierdził,  że  składający 
interpelację  zainteresowany jest  odpowiedzią  zawierającą  konkretny  termin  załatwienia  sprawy, 
natomiast  pisma  pochodne  nie  interesują  go.  Poprosił,  aby  odpowiedzi  na  interpelacje  były 
rzeczowe i konkretne.

Radny R. Szamatowicz powiedział, że na ul. 26 Marca m.in. przy Gimnazjum Nr 2  znajdują się 
zniszczone  dwie  wiaty  autobusowe.  Stwierdził,  że  problem  dotyczący  zniszczonych  wiat 
autobusowych należy w końcu rozwiązać gdyż ten stan rzeczy trwa już jakiś czas. Powiedział, że 
w  poprzedniej  kadencji  również  monitowano  w  tej  sprawie,  jednak  czynione  starania  przez 
poprzednią  władzę,  aby  właściciele  wiat  przystankowych  uprzątnęli  je  nie  dawały  efektu. 
W  związku  z  czym,  według  mówiącego  należałoby  wyegzekwować  od  właścicieli  wiat 
autobusowych, ich zlikwidowanie bądź ich naprawę, gdyż większość wiat autobusowych zagraża 
bezpieczeństwu przechodniów jak i oczekujących na przyjazdy autobusów.

Radny W. Szymura stwierdził, że podobna sytuacja związana ze zniszczoną wiatą autobusową jest 
w Kokoszycach na przystanku Kokoszyce-Kościół. Mówiący zauważył, że należy zmienić ten stan 
rzeczy, ponieważ obecnie w Kokoszycach uruchomiono Dom Rekolekcyjny do którego ściągają 
ludzie  z  całego Śląska.  Powiedział,  że  od ponad roku zabiega o wykonanie remontu tej  wiaty, 
jednak do tej pory nic się nie zmieniło.

Radny  A.  Króliczek  powiedział,  że  na  jednym  z  ostatnich  posiedzeń  Komisji  Gospodarki 
Komunalnej ubiegłej kadencji rozpatrywana była sprawa Pana Gardiańczyka i po tym posiedzeniu 
Komisji,  Miasto  miało  dojść  do  porozumienia  z  Panem  Gardiańczykiem,  jednak  do  dnia 
dzisiejszego  sprawa  nie  została  załatwiona.  Mówiący  poprosił  Prezydenta  Miasta  o  ostateczne 
załatwienie sprawy odwodnienia posesji Pana Gardiańczyka. 

Radny  M.  Balcer  poprosił  o  namalowanie  przejść  dla  pieszych  na  ul.  Jastrzębskiej  przy 
ul. Kolbego oraz przy Krzyżu obok boiska MOSiR. 

Radna D. Hajok poprosiła o sprawdzenie stanu i uporządkowanie wiat przystankowych na terenie 
miasta Wodzisławia Śl.  Stwierdziła, że wielokrotnie również Rada Dzielnicy Jedłownik Osiedle 
zgłaszała problem związany z uporządkowaniem wiat autobusowych, jednak do tej pory nic nie 
zostało zrobione. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował o:
– piśmie  mieszkańców Dzielnicy  Karkoszka  z  dnia  7.12.2006 r.,  którzy  protestują  przeciwko 

powstawaniu  w tej  dzielnicy  budynku socjalnego -  pismo mieszkańców zostało  przekazane 
do Prezydenta Miasta w celu jego rozpatrzenia i udzielenia odpowiedzi,

– piśmie  Państwa  Katarzyny  i  Przemysława  Mikołajczyk,  którzy  zwrócili  się  do  Prezydenta 
Miasta  o wytypowanie miejsca postojowego,
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– terminie składania oświadczeń majątkowych, który upływa w dniu 27.12.2006r. 

Pan  D.  Szymczak  I  Zastępca  Prezydenta  Miasta  w  związku  z  poruszanym  tematem  wiat 
przystankowych, poinformował, że właścicielem wiaty przy Gimnazjum nr 2 jest osoba fizyczna, 
która  jest  bankrutem.  Stwierdził,  że  jeżeli  właściciel  przedmiotowej  wiaty  nie  będzie  w stanie 
ponieść kosztów usunięcia tej wiaty, najprawdopodobniej Prezydent Miasta rozważy możliwość jej 
usunięcia na koszt miasta. Powiedział, że Dyrektor Służb Komunalnych Miasta Pan P. Nowak na 
terenie SKM posiada dwie wiaty przewidziane do remontu, po wykonaniu remontu tych wiat będzie 
istniała możliwość dokonania czasowej wymiany wiaty np. w Kokoszycach czy przy Gimnazjum 
Nr 2. 

Ogłoszono 10 minutową przerwę.

Prezydent  Miasta  M. Kieca przedstawił  wstępny projekt  reorganizacji  Urzędu Miasta,  który po 
dokonaniu drobnych korekt wjedzie w życie  z dniem 01.01.2007r.  Mówiący poinformował,  że 
w schemacie organizacyjnym pozostaje bez zmian rola Skarbnika Miasta i Sekretarza Miasta oraz 
podległym Wydziałom. Natomiast Wydziały Urzędu Miasta będą kształtować się następująco:
– Wydziały podległe I Zastępcy Prezydenta Miasta Panu D. Szymczakowi:

– Biuro Strategii,  Promocji  i  Rozwoju Miasta  (4  osobowa grupa ludzi  przesunięta 
z innego referatu, po 2 latach pracy lider Biura zostanie wytypowany na funkcję 
Naczelnika),

– Wydział Architektury i Urbanistyki - pozostaje bez zmian,
– Wydział Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami - wstępnie będzie składał się z 3 

referatów  jednak  po  sugestii  radnego  J.  Wyleżycha  referat  Ekologii  zostanie 
umieszczony gdzie indziej (Wydział Ekologii zostanie przekształcony w referat 4-5 
osobowy),

– Wydział Inwestycji Miejskich i Gospodarki Komunalnej - pozostaje bez zmian. 
– Zakład Gospodarki Mieszkaniowej i Remontowej,
– Służby Komunalne Miasta.

– Wydziały i stanowiska podległe Prezydentowi Miasta:
– Rzecznik Prasowy,
– Biuro Radców Prawnych, 
– Urząd Stanu Cywilnego, 
– Biuro Kontroli Wewnętrznej, 
– Audyt Wewnętrzny, 
– Miejski Inspektor Obrony Cywilnej, 
– Pełnomocnik ds. Ochrony Informacji Niejawnej, 
– Referat Wojskowy, Wydział Spraw Obywatelskich
– Specjalisty ds. Funduszy Europejskich - dodatkowe stanowisku na które konkurs 

zostanie ogłoszony po świętach, 
– Straż  Miejska  -  zostanie  przeniesiona  na  ul.  Rzeczną  oraz  zostanie  jednostką 

samodzielną która będzie podlegała jasnemu i czytelnemu rozliczaniu. 

– Wydziały podległe II Zastępcy Prezydenta Miasta Panu R. Zawadzkiemu:
– Wydział Edukacji - w dodatkowym Referatem Kultury, Sportu i Zdrowia, 
– Wydział Administracyjno-Gospodarczy, 
– Wydział Spraw Obywatelskich bez ref. Wojskowego,
– Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej,
– Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji,
– Wodzisławskie Centrum Kultury,
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– Wodzisławski Ośrodek Rehabilitacji i Terapii Dzieci i Młodzieży,
– Miejska i Powiatowa Biblioteka Publiczna,
– Muzeum,
– Miejski Zespół Obsługi Placówek Oświatowych.

Mówiący również przedstawił  propozycję zmiany wyglądu sali  nr 23.  Stwierdził,  że sala obrad 
w  przyszłości  miałby  służyć  jako  sala  reprezentacyjna  Urzędu.  Urząd  Miasta  nie  posiada  sali 
w której  można przedstawić  inwestorom oferty  miasta,  w związku z  czym sala  nr  23  również 
służyłaby takim celą. Powiedział, że w ramach wygospodarowanych środków zostanie zakupiony 
projektor  multimedialny  i  sprzęt  komputerowy  na  zakup  których  zostanie  ogłoszony  przetarg. 
Również w ramach wyglądu sali zostanie zlikwidowana mównica oraz połączony stół prezydialny 
ze  stołami  radnych.  Poinformował,  że  zostanie  wprowadzony  nowy  system  nagłośnienia  oraz 
zostanie na sali zabezpieczone specjalne miejsce dla prasy. Następnie mówiący poprosił radnych, 
aby odnieśli się do jego propozycji dokonania remontu sali obrad. 

Radny E. Szczygieł  stwierdził,  że jeżeli  zmiany wyglądu oraz dosprzętowienia sali  nr  23 mają 
usprawnić  pracę  Rady Miejskiej  w takim wypadku radnym nie  pozostaje  nic  innego jak  tylko 
wyrazić zgodę na remont sali. 

Ad 9.
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że porządek obrad 3 sesji został wyczerpany i zamknął 
obrady o godz. 12,40.

Protokołowała:
Zuzanna Rduch Wydział Organizacyjny.  

Przewodniczący Rady Miejskiej
Wodzisławia Śląskiego

Lech Litwora
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